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Binnen de vaste commissie voor Onderwijs, Cultuur en Wetenschap 
hebben enkele fracties de behoefte om vragen en opmerkingen voor te 
leggen over de brief van de staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en 
Wetenschap d.d. 8 november 2011 inzake het Ontwerp-besluit op grond 
van artikel 1.7a van de Wet op het hoger onderwijs en wetenschappelijk 
onderzoek met het oog op het gedeeltelijk verzorgen van een Associate-
degreeprogramma op de locatie van een bve-instelling (Tijdelijk besluit 
gedeeltelijk verzorgen Ad-programma op locatie bve-instelling) 
(Kamerstuk 31 524, nr. 119). 

De voorzitter van de commissie,
Van Bochove

Adjunct-griffier van de commissie,
Arends 
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I. Vragen en opmerkingen uit de fracties  

De leden van de VVD-fractie hebben met instemming kennisgenomen van 
het Tijdelijk besluit gedeeltelijk verzorgen Ad1-programma op locatie 
bve-instelling. Zij zien aanleiding tot het stellen van een tweetal vragen. 
De leden van de SP-fractie hebben kennis genomen van het ontwerpbe-
sluit voor pilots met de Associate-degree. Ook zij hebben hier nog wel 
enkele vragen over. 

Aanleiding 

De leden van de VVD-fractie stellen dat Associate-degreeprogramma’s 
altijd onder de verantwoordelijkheid van een hbo-instelling moeten vallen. 
Zij juichen de samenwerking tussen bve-instellingen en hbo-instellingen 
toe om de Ad-programma’s aantrekkelijker te maken voor mbo-studenten. 
Ook de mogelijkheid voor niet-bekostigde instellingen om met elkaar 
samen te werken en dergelijke pilots te starten, kan op instemming van 
deze leden rekenen. 

De leden van de SP-fractie merken op dat het Ad-programma voorna-
melijk is bedoeld voor werkenden die zich willen opscholen en voor 
mbo-4 gediplomeerden, die vanuit het mbo willen doorstromen naar het 
hbo, maar die een volwaardige hbo-opleiding te omvangrijk vinden. Deze 
leden vragen hoe wordt voorkomen dat havisten instromen. Hoe groot is 
het aandeel havisten bij de lopende pilots met de Associate-degree, zo 
vragen zij. Deze leden achten het van belang dat de verantwoordelijkheid 
voor de Ad-programma’s bij het hoger onderwijs blijft liggen. Zij vragen 
hoe dit wordt gewaarborgd bij de samenwerking met de bve-sector wat 
betreft deze pilots. 
De overstap van mbo naar hbo is soms moeilijk, zo schrijft de staatssecre-
taris. Deze leden staan er kritisch tegenover dat dit argument wordt 
aangedragen voor de Associate-degree. Betere doorstroom van mbo naar 
hbo moet tot stand komen door het niveau en de inhoud van beide types 
onderwijs beter op elkaar te laten aansluiten, niet door er bij wijze van 
lijmmiddel een nieuwe onderwijsgraad tussen te plaatsen. Zij vragen of 
de staatssecretaris deze mening deelt. De voornoemde leden zijn van 
mening dat meer bevoegde docenten nodig zijn in het onderwijs om de 
kwaliteit te garanderen. Zij vragen op welke wijze een mbo-docent zich 
middels een Associate-degree kan ontwikkelen tot een hbo-docent. In 
hoeverre kan een leraar zijn bevoegdheid via een Associate-degree 
uitbreiden? De leden benadrukken dat een tweejarig Ad-programma niet 
kan worden aangewend om een bevoegdheid te halen. Zij vragen of de 
staatssecretaris dit met hen eens is. 

Artikelsgewijs 

Artikel 3, lid 2: De leden van de VVD-fractie vragen wat «wordt verzorgd 
door» moet inhouden. Moet de feitelijke uitvoering nu plaatsvinden in het 
hbo, of kan dat toch nog op basis van dit artikel door het hbo verzorgd 
worden op de bve-instelling?

 

1 Ad: Associate-degree.
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